



UNITED NATIONS OFFICE OF COUNTER-TERRORISM

Head of the UN Office of Counter-Terrorism concludes visit to Egypt

Cairo, 5 March 2018– Under-Secretary-General Vladimir Voronkov, Head of the United Nations Office of Counter-Terrorism (UNOCT) concluded today a three-day visit to Cairo at the invitation of the Government of the Arab Republic of Egypt.

During the visit, Mr. Voronkov met with General Magdy Abdel Ghaffar, Minister of Interior; Ambassador Ihab Fawzi, Assistant Minister of Foreign Affairs for Multilateral Affairs and International Security; and General Mohamed El Kishky, Assistant Defence Minister for International Cooperation. He also met with the Grand Imam of Al-Azhar, Ahmed el-Tayeb, and visited the Al-Azhar Observatory for Combating Extremism.

The Under-Secretary-General commended Egypt's leadership during its recent Chairmanship of the United Nations Security Council Counter Terrorism Committee, under which “a number of crucial resolutions were adopted to upgrade the counter-terrorism responses of Member States,” he said.

Mr. Voronkov stressed that promoting international cooperation to prevent and counter terrorism in the context of all four pillars of the United Nations Global Counter-Terrorism Strategy, is a high priority for the Secretary-General and the United Nations. Mr. Voronkov noted in a meeting with senior Egyptian officials and representatives of the diplomatic community organized by the Cairo International Center for Conflict Resolution, Peacekeeping and Peacebuilding, that the “UN Counter-Terrorism week,” which will encompass the sixth Review of the United Nations Global Counter-Terrorism Strategy and the High-Level Conference of Heads of Counter-Terrorism Agencies of Member States that the Secretary-General has convened in New York in June, will be an unprecedented opportunity to enhance Member States' collaboration.

The Under-Secretary-General also discussed with his interlocutors a number of areas of common interest in which the United Nations and the Arab Republic of Egypt could exchange good practices, including countering the financing of terrorism, strengthening border controls and aviation security, countering terrorist narratives, and the terrorist use of improvised explosive devices.

During his visit, Mr. Voronkov met with Mr. Hossam Zaki, Assistant Secretary-General of the League of Arab States, to exchange views on the evolving terrorist threat at the regional level and strengthen collaboration between both organizations to effectively address it.

The United Nations Office of Counter-Terrorism was established in June 2017 to provide leadership on the implementation of General Assembly counter-terrorism mandates, to enhance coordination and coherence, and to strengthen the delivery of the United Nations counter-terrorism capacity building assistance to Member States.

For more information, please contact:

*Ms. Radhia Achouri, Director, United Nations Information Centre-Cairo, achouri@un.org
Ms. Laurence Gerard, United Nations Office of Counter-Terrorism, New York, gerardl@un.org*

مكتب الأمم المتحدة لمكافحة الإرهاب



فلاديمير فورونكوف، رئيس مكتب الأمم المتحدة لمكافحة الإرهاب، يختتم زيارته إلى مصر

القاهرة، 5 آذار / مارس 2018- اختتم اليوم فلاديمير فورونكوف وكيل الأمين العام، رئيس مكتب الأمم المتحدة لمكافحة الإرهاب، زيارة إلى القاهرة استغرقت ثلاثة أيام بدعوة من حكومة جمهورية مصر العربية.

وخلال الزيارة، التقى السيد فورونكوف مع الجنرال مجدي عبد الغفار، وزير الداخلية؛ السفير إيهاب فوزي، مساعد وزير الخارجية للشؤون المتعددة الأطراف والأمن الدولي؛ والجنرال محمد الكشكشي، مساعد وزير الدفاع للتعاون الدولي. والتقى أيضا بالإمام الأكبر للأزهر أحمد الطيب وزار مرصد الأزهر لمكافحة التطرف.

وأثنى وكيل الأمين العام على قيادة مصر خلال رئاستها الأخيرة للجنة مكافحة الإرهاب التابعة لمجلس الأمن للأمم المتحدة، والتي تم بموجبها اعتماد عدد من القرارات الحاسمة لتحسين استجابات الدول الأعضاء لمكافحة الإرهاب.

وأكد السيد فورونكوف أن تعزيز التعاون الدولي لمنع الإرهاب ومكافحته في سياق جميع الركائز الأربع لاستراتيجية الأمم المتحدة العالمية لمكافحة الإرهاب، يمثل أولوية عليا للأمين العام والأمم المتحدة. وأشار السيد فورونكوف في اجتماعه مع كبار المسؤولين المصريين وممثلي السلك الدبلوماسي الذي نظمته مركز القاهرة الدولي لتسوية النزاعات وحفظ السلام وبناء السلام إلى أن "أسبوع الأمم المتحدة لمكافحة الإرهاب" الذي سيشمل الاستعراض لاستراتيجية الأمم المتحدة العالمية لمكافحة الإرهاب والمؤتمر الرفيع المستوى لرؤساء وكالات مكافحة الإرهاب في الدول الأعضاء الذي يعقده الأمين العام في نيويورك في شهر حزيران / يونيو، ستكون فرصة غير مسبوقة لتعزيز تعاون الدول الأعضاء.

وناقش وكيل الأمين العام أيضا مع محاوره عددا من المجالات ذات الاهتمام المشترك يمكن أن تتبادل فيها الأمم المتحدة وجمهورية مصر العربية الممارسات الجيدة، بما في ذلك مكافحة تمويل الإرهاب، وتعزيز الرقابة على الحدود وأمن الطيران، ومكافحة الخطاب الإرهابي، والاستخدام الإرهابي للأجهزة المتفجرة المرشحة.

والتقى السيد فورونكوف خلال زيارته بالسيد حسام زكي، الأمين العام المساعد للجامعة الدول العربية، لتبادل الآراء بشأن التهديد الإرهابي المتطور على الصعيد الإقليمي وتعزيز التعاون بين المنظمين للتصدي له على نحو فعال.

وأنشئ مكتب الأمم المتحدة لمكافحة الإرهاب في حزيران / يونيو 2017 لتوفير القيادة بشأن تنفيذ ولايات الجمعية العامة لمكافحة الإرهاب، وتعزيز التنسيق والاتساق، وتعزيز تقديم المساعدة التي توفرها الأمم المتحدة في مجال بناء القدرات في ميدان مكافحة الإرهاب إلى الدول الأعضاء.

للمزيد من المعلومات، الرجاء الإتصال ب:

السيدة راضية عاشوري، مديرة مركز الأمم المتحدة للإعلام بالقاهرة، achouri@un.org
السيدة لورانس جيرار، مكتب الأمم المتحدة لمكافحة الإرهاب، نيويورك، gerardl@un.org